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در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت تصویب شد
ماموریت رئیس جمهور به وزارت جهاد کشاورزی برای 

اختصاص ارز لازم به کالاهای اساسی
رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت کاهش تنش های موجــود در جهان، تلاش 
همگانی برای ایجاد تعامل اقتصادی در جهــت حفظ منافع ملت ها را ضروری 
دانست.به گزارش اقتصادســرآمد، در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به 
ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، گزارشی از بررسی وضعیت 
بازار و قیمت کالاها و مواد غذایی ارائه شــد.در این گزارش با اشــاره به ثبات 
نســبی قیمت اقلام خوراکی در هفته های اخیر لزوم استمرار تلاش و همکاری 
منسجم و نظام مند همه دستگاه های مسئول برای پایداری بیشتر و جلوگیری از 
افزایش قیمت ها مورد تاکید اعضا قرار گرفت.در این گزارش به شرایط ناشی از 
تحولات اخیر و تاثیر آن بر نرخ کالاها و مواد غذایی در بازارهای جهانی اشاره 
و ابعاد آن بررسی شد.رئیس جمهور به وزارت جهاد کشاورزی ماموریت داد با 
همکاری سایر دستگاه های ذیربط موضوع تامین اقلام غذایی و کالاهای اساسی 
و اختصاص ارز لازم برای این بخش ها را پیگیری کنند.در این جلسه مقرر شد 
تیم اقتصادی دولت ظرفیت ها و فرصت های تعامل بازرگانی و اقتصادی منطقه ای 
و بین المللی را بررسی و موافقت نامه های امضا شده با مقامات دیگر کشورها را 
پیگیری و اجرایی کنندرئیس جمهور با اشاره به اهمیت کاهش تنش های موجود 
در جهان، تلاش همگانی برای ایجاد تعامل اقتصادی در جهت حفظ منافع ملت ها 
را ضروری دانست.همچنین در این جلسه گزارشی از بهبود شاخص ها در بازار 
بورس ارائه شد و دکتر رئیسی تاکید کرد اقدامات منسجم تر و جدی تری در جهت 

حفظ منافع و سرمایه های مردم در بازار بورس انجام شود.

اجازه تاثیر عامل خارجی در مذاکرات برای لغو تحریم ها 
را نمی دهیم

وزیر امور خارجه با تاکید بر ایستادگی جمهوری اسلامی ایران در حفظ و رعایت 
خطوط قرمز، گفت: اجازه نخواهیم داد هیچ عامل خارجی منافع ملی کشور را در 
مذاکرات وین برای لغو تحریم ها تحت تاثیر قرار دهد.به گزارش اقتصادسرآمد، 
حسین امیرعبداللهیان در نشست هم اندیشــی با جمعی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی حضور یافت. امیر عبداللهیان در این نشست آخرین تحولات 
مرتبط با حوزه سیاست خارجی بخصوص در زمینه گفت وگوهای وین و همچنین 
تحولات اوکراین را تشریح کرد.وی همچنین در خصوص نقطه نظرات نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی در این زمینه ها به تبادل نظر پرداخت.وزیر امور خارجه در 
این نشست هم اندیشی که در محل کمیسیون تلفیق  مجلس شورای اسلامی برگزار 
شد، در تشریح تحولات مرتبط با گفت وگوهای وین، با تأکید بر استقبال جمهوری 
اسلامی ایران از نهایی کردن یک توافق خوب و قوی، عزم ایران در زمینه رعایت 
خطوط قرمز تعیین شده و بخصوص تضمین های موثر اقتصادی و حداکثرسازی 
منافع جمهوری اسلامی ایران را مورد تاکید قرار داد.  امیرعبداللهیان افزود: ضمن 
ایستادگی در حفظ و رعایت خطوط قرمز، اجازه نخواهیم داد هیچ عامل خارجی 

منافع ملی کشور را در مذاکرات وین برای لغو تحریم ها تحت تاثیر قرار دهد. 

دارو از سبد ارز ترجیحی حذف نمی شود
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ گفت: براساس این مصوبه تا زمانی که 
زیرساخت لازم برای جبران افزایش هزینه های احتمالی ناشی از تغییر سیاست 
ارز ترجیحی فراهم نباشد، دارو را از سبد ارز ترجیحی حذف نمی شود.به گزارش 
اقتصادسرآمد، رحیم زارع سخنگوی کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای 
اسلامی در واکنش به برخی اظهارنظرها درباره مصوبه مجلس درباره ارز ترجیحی 
مبنی براین که حدود ۹ میلیون نفر در کشور از خدمات بیمه استفاده نمی کنند و 
در صورت تغییر سیاست ارزی درباره دارو به این جمعیت آسیب وارد می شود، 
اظهار داشت: در مصوبه مجلس تاکید شده که اگر دولت بنای حذف دارو از سبد 
ارز ترجیحی را دارد باید هزینه آن را از طریق بیمه یا روش های دیگر جبران کند، 
بنا براین اولا به جز بیمه، از روش های دیگر نیز می شــود برای جبران هزینه ها 
استفاده کردوی افزود: ثانیا اگر زیرســاخت لازم برای جبران افزیش احتمالی 
هزینه های ناشی از تغییر سیاست ارزی  فراهم نشود، براساس همین مصوبه دارو 

از سبد ارز ترجیحی حذف نمی شود و در این زمینه دولت نیز حساسیت دارد. 

معاون وزیر کشور:
 مرزهای زمینی عراق برای سفر زیارتی بسته است

معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور گفت: تاکنون لغو روادید در مرزهای زمینی 
با عراق برای سفر زیارت عتبات عالیات تغییر نکرده و این مرزها همچنان بسته 
است.به گزارش اقتصادسرآمد، سید مجید میراحمدی معاون امنیتی و انتظامی 
وزیر کشور با تبریک اعیاد شعبانیه به مردم شریف ایران گفت: برابر گزارش های 
واصله به وزارت کشور، تعدادی از هم وطنان عزیز و مشتاقان زیارت حضرت 
اباعبدالله الحسین)ع(، به مرزهای زمینی مراجعه کرده اند.وی با بیان اینکه »تصور 
این عزیزان بر این است که روادید تردد زمینی بین دو  کشور لغو شده است«، ادامه 
داد: تاکنون چنین اتفاقی صورت نگرفته و همچنان سفر زیارتی به عتبات عالیات 
در عراق از مرزهای زمینی ناممکن اســت.معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور 
اضافه کرد: ان شاءالله در هر زمان و  مقطعی که چنین اتفاقی روی دهد، موضوع 
را به استحضار ملت شــریف ایران خواهیم رساند.میراحمدی خاطرنشان کرد: 
استدعا داریم هموطنان از مراجعه به مرزهای زمینی به قصد عبور برای زیارت، 

خودداری کنند.

 مجلس، دولت را مکلف به پرداخت اولویت دار
 اعتبارات دفاعی کرد

نمایندگان مجلس شــورای اســلامی، دولت را مکلف به پرداخت اولویت دار 
اعتبارات ردیف های بنیه دفاعــی بعد از پرداخت اعتبــارات حقوق و مزایای 
کارکنان شاغل بازنشسته کردند.به گزارش اقتصادسرآمد، نمایندگان در نشست 
علنی مجلس شورای اسلامی در ادامه بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه سال 
۱۴۰۱ کل کشور، با پیشنهاد ابراهیم عزیزی نماینده مردم شیراز در مجلس مبنی بر 
الحاق یک بند به تبصره )۱۰( به پیشنهاد کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس موافقت کردند.در بند پیشنهادی الحاقی به تبصره )۱۰( آمده است:دولت 
مکلف است پس از پرداخت اعتبارات حقوق و مزایای کارکنان شاغل بازنشسته، 
پرداخت اعتبــارات ردیف های بنیه دفاعی را در اولویت قــرار داده و به نحوی 
عمل کند که درصد تخصیص در تمام مقاطع زمانی با درصد تحقق منابع بودجه 
عمومی حداقل برابر باشد و در پایان سال حداقل ۸۰ درصد واگذاری انجام شود.

عزیزی درباره این پیشنهاد بر ضرورت حمایت و تقویت قوای مسلح به عنوان 
مدافع کشور تاکید کرد و گفت: از آنجایی که از عوامل مهم بازدارندگی، تقویت 
توسعه و تجهیز نیروهای مسلح است که در سال های گذشته با مشکلاتی مواجه 
شده بود که ستاد کل گزارشــی درباره این مشکلات خدمت رهبر انقلاب ارائه 
کرد.وی تصریح کرد: طبق فرموده مقام معظم رهبری، رعایت تدبیر ابلاغ شده 
در خصوص اعتبارات تقویت بنیه دفاعی، موضوع نامه شماره ۱۱۳۵۲ در قانون 
بودجه حتمی و ضروری است. سال ۱۴۰۰ مجلس انقلابی تصمیم خوبی گرفت 
و این موضوع را در بودجه تصویب کرد. خواهشمند است این موضوع برای سال 

۱۴۰۱ نیز تنفیذ شود.

 حداقل حقوق بازنشستگان  در سال آینده 
۵ میلیون تومان تعیین شد

نمایندگان مجلس تصویب کردنــد که حقوق بازنشســتگان، وظیفه بگیران و 
مشترکان صندوق های بازنشستگی کشوری و لشــکری و سایر صندوق های 
بازنشستگی وابسته به دســتگاههای اجرائی، ۱۰ درصد افزایش یابد.به گزارش 
اقتصادسرآمد، نمایندگان مجلس در جلسه علنی عصر امروز دوشنبه و در جریان 
بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه ۱۴۰۱ ، جزء ۲ بند الف تبصره ۱۲ را تصویب 
کردند.بر اســاس این مصوبه، حقوق بازنشســتگان، وظیفه بگیران و مشترکان 
صندوق های بازنشستگی کشوری و لشکری و سایر صندوق های بازنشستگی 
وابسته به دســتگاههای اجرائی، ده درصد)۱۰%( افزایش می یابد به نحوی که 
پس از اعمال این افزایش، حکم حقوق بازنشستگان، وظیفه بگیران و مشترکان 
صندوق های بازنشستگی مذکور، متناسب با سنوات خدمت قابل قبول، نباید از 

پنجاه میلیون )۵۰,۰۰۰,۰۰۰(ریال کمتر باشد.

  باز هم تشکیل کارگروه
 باز هم اختراع چرخ

ادامه از صفحه اول
)بالاترین نــرخ تعرفه بــر واردات خــودرو در تاریخ 
بشریت(، میلیونها متقاضي پیش خرید خودرو مترصد 
باز شــدن چند دقیقه اي ســایت پیش فروش خودرو 
ســازان برای ثبت نام هســتند، فاصله قیمت خرید از 
کارخانه نسبت به بازار آزاد چند ده میلیون تومان است، 
خودرو قبل از اینکه وســیله اي براي حمل و نقل باشد، 
ابزاري براي حفظ ارزش ســرمایه باشد، در اینصورت 
اگر خودرو بي کیفیت و گران به دست مردم نرسد باید 
به همه قوانین علمي و تجارب موفق بشري به دیده شک 

و تردید نگاه کرد.
 تا سیاســتها در این صنعت براي ایجــاد فضاي رقابتي 
دستخوش تغییرات بنیادین نشوند تشکیل هزار کارگروه 
هم اگر وضــع را بدتر نکند کاري از پیــش نمیبرند. در 
اقتصادي که روز به روز بســته تر، دولتــي تر، رانتی تر 
و لاغرتر میشــود، انتظار بهبود کیفیت و قیمت مناسب 
سرابي بیش نیست. کســی که گندم بکارد خود به خود 
کاه هم بدســت می آورد. اگر فضا رقابتی شود به طور 
طبیعي بقیه مشکلات هم رفع خواهند شد، همانطور که 
در همه کشورهای موفق خودروساز چنین شده است. 
عکس آن هم در کشورهاي کمونیستي سابق اتفاق افتاد 
که صنعت خودرو ســازي آنها در فضاي غیر رقابتي به 

شکست منجر شد.
 در چشم انداز فعلي اقتصاد ایران، ایجاد فضاي رقابتي 
رویائی دست نیافتنی است. رقابتی کردن  فضای تولید 
مستلزم اتخاذ تصمیمات سخت و دردناک توسط سطوح 
بالای تصمیم گیری اســت که فعــلًا آمادگی لازم برای 
انجام آن وجود ندارد، بنابراین خودروســازان داخلي 
حتی با تشکیل صد کارگروه فارغ از مواجهه با چالشهاي 
سخت و نفس گیر فضاي رقابتي می توانند خودرو های 
بی کیفیت را به چند برابر قیمت جهانی با پیش فروش در 
نوبت های تحویل چند ساله همچنان به خلق الله قالب 
کنند.بنابراین خطاب به آندســته از مردم و یا مسئولانی 
که به بررســی و  تصمیمات نتایج  ایــن قبیل کارگروه 
های نمایشی و تکراری دل بسته اند باید گفت این امام 
زاده ای که بدان دخیل بســته اید اگر کورتان نکند شفا 

نخواهد بخشید!

اقتصاد جامعه

اعلام آمادگی چین برای میانجی گری روسیه و اوکراین 
 »وانگ یی« وزیر امورخارجه چین بار دیگر خواستار برقراری آرامش در جنگ اوکراین شــد و با ابراز آمادگی برای ایفای نقش سازنده در برقراری مذاکرات صلح میان روسیه 
و اوکراین، تصریح کرد که اختلاف ها باید از طریق مسالمت آمیز و گفت وگو حل و فصل شود.به گزارش اقتصادســرآمد از شبکه چینی سی جی تی ان، وزیر امور خارجه چین 
در یک کنفرانس مطبوعاتی تصریح کرد: پکن می تواند و آمادگی دارد نقشــی سازنده ای در برقراری مذاکرات صلح میان روســیه و اوکراین ایفا کند و در کنار جامعه بین الملل 
میانجیگری های لازم را برای برقراری صلح بین دو طرف انجام دهد.وانگ یی، افزود: صلیب سرخ چین نیز آماده است کمک های بشردوستانه خود را هر چه سریعتر به اوکراین 
ارسال کند.وزیر امور خارجه چین همچنین در این کنفرانس مطبوعاتی تصریح کرد: تایوان بخشی جدایی ناپذیر از چین است و مسائل آن جزو مسائل داخلی چین به شمار می آید. 
وانگ یی، افزود: مسئله اوکراین از اختلاف میان این کشور با روسیه نشأت می گیرد.گفتنی است چین که تایوان را بخشی از قلمرو و خاک خود می داند در دو سال اخیر فعالیت 

نظامی اش را در نزدیکی این جزیره در واکنش به آنچه تبانی میان تایپه و واشنگتن می خواند، افزایش داده است. آمریکا اصلی ترین تامین کننده و پشتیبان نظامی تایوان است.

یادداشت

محمد مهاجرانی - در جریان سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران، 
توافقی برای تعیین نقشــه ی راه حل و فصل پرونده ی پادمانی ادعایی آژانس علیه 

کشورمان شکل گرفت که ابهامات جدی درباره آن وجود دارد!
به گزارش اقتصاد سرآمد، »رافائل ماریانو گروسی« عصر روز جمعه به همراه دو کیف بزرگ از 
وین به تهران آمد. سومین سفر گروسی به تهران در دولت سیزدهم، همزمان با برگزاری آخرین 

مرحله از ماراتن مذاکرات وین بود.
ایران همواره تاکید کرده است که حل پرونده پادمان یکی از خطوط قرمز خود برای حصول توافق 
در وین است، به همین دلیل انتظار بود این پرونده در فاصله ی زمانی سه ماهه از زمان سفر قبلی 

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران مورد حل و فصل قرار گیرد.
منابع آژانس به استناد اطلاعات غلط کشورهای غربی است

از آن جایی که آژانس بر خلاف ادعایش مبنی بر اینکه یک سازمان فنی و حرفه ای است، در قبال 
کشورمان همواره رویکرد سیاسی داشته و بارها به استناد اطلاعات غلط صهیونیست ها و غرب، 
کشورمان را متهم به فعالیت های غیرقانونی هسته ای کرده است که البته همواره این ادعاها مورد 

اثبات قرار نگرفت!
این بار نیز طرف های غربی که بر اساس برجام متعهد به رفع تحریم های غیرقانونی و ظالمانه علیه 
کشورمان بودند، به دنبال سو استفاده از پرونده ای باز تحت بهانه ی پادمان برای حفظ اهرم های فشار 
خود در دوران پس از احیای برجام بودند که با پافشاری تیم مذاکره کننده کشورمان در مذاکرات 

وین، بر لزوم حل و فصل شدن این پرونده، این دیپلمات ژولیده آرژانتینی را به تهران کشاند.
پرونده ی پادمانی ادعایی آژانس توسط باند ترامپ و شرکا علیه ایران باز شد

تاریخچه ی شکل گیری این پرونده ی ادعایی نیز از ابتدا به عنوان بخشی از پروژه مشترک رژیم 
صهیونیســتی و دولتِ ترامپ در جهت تخریب برجام و مشــروعیت زدایی از برنامه صلح آمیز 
هسته ای کشورمان، ذیل کارزار فشــار حداکثری مطرح و پس از آن با فشار آمریکا و سه کشور 
اروپایی به شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی کشیده شد. قطعنامه آژانس نیز در ژوئن 

۲۰۲۰ نیز توسط همین سه کشور اروپایی )فرانسه، انگلیس و آلمان( و آمریکا پیگیری شد.
گروسی در اولین برنامه ی خود در تهران، با حضور در ســازمان انرژی اتمی کشورمان با محمد 
اسلامی رئیس این سازمان دیدار کرد و دو طرف پس از پایان جلسه ی خود در کنفرانس خبری 
مشترک شرکت کردند و از حصول یک توافق برای زمانبندی حل و فصل پرونده ی ادعایی پادمانی 

آژانس خبر دادند.
اسلامی در این خصوص تصریح کرد: به یک جمع بندی رسیدیم که مدارکی که باید بین سازمان 
انرژی اتمی و آژانس مبادله شــد، حداکثر تا خــرداد انجام دهیم و برای روز بــاز اجرا که جزو 
مفروضات مذاکرات وین است، اینها حل و فصل شود و همانگونه که در توافق برجام مورد تصمیم 

گیری قرار گرفته بود، مجدد مورد تصمیم گیری و بسته شدن قرار گیرد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی همچنین در پاسخ به ســؤالی مبنی بر اینکه یک سال است در حال 
توضیح به ادعاهای مطرح شده هستیم، این بار قرار است چه اتفاقی بیفتد که تضمینی باشد و این 
موضوع حل شود؟ بیان کرد: فلسفه وجودی برجام و مذاکراتی که انجام شد صرفاً برای دفع و رفع 
این اتهامات از سر کشور بود. ایجاد یک برنامه توطئه آمیزی که توسط صهیونیست ها مدیریت و 
هدایت شود، متأسفانه انتها ندارد و دلیل شکل گیری برجام هم عبور از همین موانع ادعایی بود که 

در سال ۲۰۱۵ بسته شد. ولی باز مجدداً شیطنت ها ادامه یافته و در این مقطع که مذاکرات در وین 
در حال انجام است و در مراحل پایانی قرار گرفته است، به همین دلیل روشن و واضح، این یکی 
از خطوط قرمز جمهوری اسلامی ایران است که این موارد ادعایی باید برای همیشه بسته شود و 

بیش از این مزاحمت سر راه ملت ایران و کشور ایجاد نکند.
گروسی نیز در تأیید اهمیت این مذاکرات تصریح کرد: در صورتی ایران و آژانس درباره مسائل 
پادمانی باقیمانده تفاهم نداشته باشند، تصور اینکه توافق جامع درباره برجام به نتیجه برسد، بسیار 

دشوار است.
مدیرکل آژانس بیــن المللی انرژی اتمــی پس از دیدار با اســلامی به میدان مشــق رفت تا با 

امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان دیدار و گفتگو کند.
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران در این دیدار با اشاره به نقش رژیم صهیونیستی در ایجاد اختلاف 
انگیزی و بحران سازی، توجه مدیرکل را نسبت به هر گونه سو اســتفاده رژیم صهیونیستی از 

سازوکارهای آژانس جلب کرد.
گروسی در آخرین برنامه از سفر روز شــنبه به تهران با »محمد مخبر« معاون اول رئیس جمهور 
دیدار و گفتگو کرد که مخبر در این دیدار بر توسعه همکاری ها با آژانس تاکید کرد و گفت: مبنای 
اصلی تشکیل آژانس بین المللی انرژی اتمی کمک به توسعه و ترویج دانش صلح آمیز هسته ای 
در سراسر جهان است و تهران از گسترش همکاری های آتی با آژانس بین المللی انرژی اتمی در 

راستای استفاده صلح آمیز از دانش هسته ای استقبال می کند.
در نهایت پس از چند ماه رفت و برگشــت، بالاخره سازمان انرژی اتمی کشورمان و آژانس بین 
المللی انرژی اتمی به یک بیانیه مشــترک برای ترسیم نقشــه راه حلو فصل پرونده ی پادمانی 
ادعایی آژانس دست یافتند که بر اساس این بیانیه سازمان انرژی اتمی حداکثر تا ۲۹ اسفند ۱۴۰۰ 

توضیحات کتبی مرتبط با آن دسته از سوالات مطرح شده توسط آژانس در خصوص موضوعات 
مربوط به سه مکان که ایران به آن ها نپرداخته است را به همراه اسناد پشتیبان مربوطه به آژانس ارائه 
خواهد کرد، سپس ظرف دو هفته پس از دریافت توضیحات کتبیِ سازمان و اسناد پشتیبان مرتبط 
با آن، آژانس این اطلاعات را مرور کرده و هر ســؤالی در مورد این اطلاعات دریافت شده را به 
سازمان ارائه می کند و ظرف یک هفته پس از ارائه اطلاعات به سازمان توسط آژانس در خصوص 
هر سوال دیگر در مورد این اطلاعات، آژانس و سازمان برای بررسی سوالات در تهران تشکیل 

جلسه خواهند داد؛ برای هر مکان جلسات جداگانه ای برگزار خواهد شد.
در پایان مدیرکل در نظر دارد با انجام فعالیت های بالا و به دنبال ارزیابی مربوطه توســط آژانس، 

نتیجه گیری خود را پیش از برگزاری شورای حکام در خرداد ۱۴۰۱ )ژوئن ۲۰۲۲( گزارش کند.
گروسی پس از بازگشت از ایران و در بدو ورود به وین به خبرنگاران درباره فضای همکاری میان 

ایران و این نهاد بین المللی گفت: چیزها در حال حرکت به سوی فضایی بهتر است.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان نیز در جریان نشست خبری خود در 
پاسخ به سوال خبرنگار مهر در خصوص اینکه حل وفصل پرونده پادمانی جز خطوط قرمز ایران 
قبل از توافق احتمالی در وین بوده، اما اکنون بسته شــدن این پرونده به زمانی دیگر موکول شده 
است، گفت: سوالاتی که از سوی آژانس در خصوص برخی از اماکن ایران مطرح شد که جمهوری 
اسلامی ایران جواب آن ها را داد، اما لازم بود در یک بستر زمانی تعیین و توافق شده، شکل روشن 
پیدا کند که در چه زمانی این ها بسته خواهد شد و این همکاری جامع فنی است که بر اساس آن طی 

زمان کوتاهی تمام سوالات با همکاری فنی که بین ایران و آژانس پاسخ داده شود.
وی تصریح کرد: طبیعی است که رابطه مستقیمی بین بسته شدن این سوالات و توافق در وین وجود 

دارد. این توافق باید به صورت همزمان و جزئی از آن توافق حاصل شود.
با توجه به اظهارات مقامات مختلفی ایرانی و خارجی حاضر در مذاکرات وین در خصوص احتمال 
حصول توافق در آینده ی نزدیک، ســوالات و ابهامات مهمی در خصوص توافق ایران و آژانس 
بین المللی انرژی اتمی مطرح است؛ زیرا پیش تر کشورمان حل و فصل پرونده ادعایی پادمان را جزو 
خطوط قرمز خود برای حصول توافق مطرح کرده بود، در صورتی که اگر توافق احتمالی در وین 
به وسیله ی ایران امضا شود، هیچ ضمانتی برای بسته شدن این پرونده وجود ندارد و اگر آژانس در 
پایان موعد زمانی توافق شده )خرداد( ادعاهای جدیدی را مطرح کند، آنگاه بهانه ی جدیدی در 

دست غرب برای ایجاد اخلال در انتفاع ایران از منافع توافق خواهد بود.
ابوالفضل عمویی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی نیز در 
گفتگو با خبرنگار مهر، در این خصوص گفت: شکل گیری یک راه حل پایدار میان ایران و آژانس 
بین المللی انرژی اتمی که منجر به خاتمه پرونده ایران در مسائل پادمانی شود، قطعاً توافق احتمالی 
با گروه ۴+۱ را نیز پایدار خواهد ساخت، اما بدون چنین توافقی و بدون خاتمه پرونده ادعاها علیه 
ایران، هرگونه توافقی با گروه ۴+۱ از نظر ما پایدار نخواهد بود. این در حالی اســت که معتقدیم 

پایداری توافق یک اصل اساسی است.
از این رو لازم است مسئولان مربوطه قبل از امضای هر توافقی با غرب، نسبت به حل و فصل این 
پرونده اقدام کنند، در غیر اینصورت پرونده ادعایی پادمان همانند بمبی ساعتی هر لحظه امکان 
تحت شعاع قرار دادن منافع کشورمان در توافق احتمالی وین را دارد و می تواند به عنوان مهره اصلی 

بازی سیاسی آژانس به نفع غربی ها باشد!

وعده ی نسیه ی »گروسی« 

 بمب ساعتی آژانس برای توافق وین

برگزیده ها

رئیس جمهور مردم اوکراین را قربانی سیاست های شیطانی 
آمریکا دانســت و تأکید کرد: جمهوری اسلامی با جنگ 
مخالف اســت و هرروز که جنگ زودتر پایان یابد، به نفع 
ملت هاست و از خطرات، آســیب ها و مشکلات مردم کم می شود.به 
گزارش اقتصاد سرآمد، سید ابراهیم رئیســی در جلسه هیئت دولت 
افزود: مردم ما برداشت ارزشــمندی از پاسدار و پاسداری دارند و نام 
پاســداران عزیز همواره با دفاع از کشور و دلسوزی و دغدغه مندی و 
همراهی با مردم در سختی ها و مشکلات و ایستادگی در برابر هجمه ها 
و توطئه های دشــمنان این مرز و بوم عجین است.رئیســی در بخش 
دیگری از سخنانش به سفرهای خارجی وزرا و مقامات دولتی اشاره 
کرد و با مؤثر دانستن نفس سفر در توسعه و تقویت روابط با کشورها، 
در عین حال تصریح کرد: موضوعاتی که در ســفرهای مســئولان و 
کارکنان دولت به کشورها مطرح می شود باید با جدیت پیگیری شود 
تا ملت از منافع این ســفرها بهره مند شود.وی همچنین در خصوص 
آخرین تحولات مربوط به مذاکرات لغو تحریم ها در وین اظهار داشت: 
وزارت امور خارجه و تیم مذاکره کننده با تلاش مذاکرات را پیگیری 
می کنند اما دولت هیچ اقدامی را به مذاکره و برجام گره نزده و نخواهد 
زد.رئیس جمهور با بیان اینکه برجام همه سیاست خارجی ایران نیست 
بلکه به عنوان یک موضوع در این عرصه به آن نگاه می شود، اضافه کرد: 
رمز موفقیت دولت در 6 ماه اخیر این بوده است که همه امور از جمله 
مسائل مربوط به سیاســت خارجی و نظام بانکی و نفت را با قدرت 
پیگیری کرده و هیچ یک از آنها را معطــل برجام و توافق در مذاکرات 
نکرده است.رئیس جمهور با اشــاره به سفر اخیرش به استان گلستان 
و بازدید از جزیره آشــوراده، ابراز کرد: اختلاف نظر برخی دستگاه ها 
باعث شده اســت ظرفیت عظیمی که در این منطقه قرار دارد معطل 
بماند که مقرر شد وزارت راه با تشکیل کارگروهی از همه دستگاه های 
مربوطه ظرف ۱۰ روز تمهیداتی برای حل این مسئله بیندیشد.رئیسی 
خاطرنشان کرد: دولت هرگز اجازه نخواهد داد اقتصاد کشور، اقتصاد 
دریا، اقتصاد روستا و اقتصاد گردشــگری و ثروت های عظیم کشور 
معطل تصمیم گیری یک دســتگاه یا یک بخش اداری بماند و ضمن 
احترام به نظر کارشناســی و قانون این موضوع را با جدیت پیگیری 
خواهد کرد.وی در بخش دیگری از سخنانش به مسائل منطقه و بحران 
اوکراین اشاره کرد و گفت: مردم اوکراین نیز مانند مردم افغانستان، یمن 
و عراق قربانی سیاست های شــیطانی آمریکا شده اند.رئیس جمهور 
خاطرنشــان کرد: جمهوری اســلامی ایران همان طور که مقام معظم 
رهبری اعلام کردند، حتماً با جنگ مخالف است و هر روز که جنگ 
زودتر پایان یابد، به نفع منطقه و ملت هاست و از خطرات، آسیب ها و 

مشکلات مردم کم می شود.

سفیر روسیه در ایران در پاسخ به سؤالی درباره اظهارات 
وزیر خارجه این کشور در مورد تضمین های برجامی 
و ارتباط دادن آن با تحریم های روسیه پس از تحولات 
اوکراین گفت: سوءتفاهمی در این خصوص پیش آمده 
است.به گزارش اقتصادسرآمد از تسنیم، لوان جاگاریان، سفیر روسیه 
در ایران در حاشیه مراسم سی امین سالگرد روابط ایران و جمهوری 
آذربایجان درباره اظهارات منتشرشده از سوی سرگئی لاوروف وزیر 
خارجه این کشور که گفته بود، »روسیه از واشنگتن خواسته است قبل 
از به نتیجه رسیدن مذاکرات وین بر سر احیای برجام تضمین کند که 
تحریم های اخیر علیه مسکو به همکاری این کشور با ایران ارتباطی 
پیدا نمی کند.« در پاسخ به تســنیم گفت: سوءتفاهم شده است.وی 
تأکید کرد: از مردم ایران می خواهیم که به اظهارات رادیوهای بیگانه 

مانند رادیو دیروز )فردا( گوش ندهند.
وی با اشاره به اینکه دولت این کشور دراین باره به تهران پاسخ خواهد 
داد نیز اظهار داشت: توضیحات لازم را از طریق منابع دیپلماتیک به 
طرف ایرانی خواهیم داد. ما رسماً به دوستان ایرانی در این خصوص 
توضیح خواهیم داد.لاوروف ، وزیر خارجه روسیه همچنین گفته بود 
که »از سوی روسیه مشکلاتی وجود دارد. ما از همکاران آمریکایی 
خود ضمانت های کتبی خواســته ایم تا تحریم هــا، بر حق ما برای 
تجارت کامل و آزاد اقتصادی، سرمایه گذاری و همکاری های فنی ـ 
نظامی با ایران تأثیر نگذارد.«این اظهارات لاوروف واکنش هایی را 
در ایران به همراه داشــت به طوری که سعید خطیب زاده سخنگوی 
وزارت امور خارجه در این خصوص گفت: اظهارات لاوروف را در 
رسانه ها دیدیم و منتظر هستیم از مجاری دیپلماتیک جزئیات آن را 
بشنویم. گفت وگوها در وین در مسیر خودش در حال پیگیری است. 
همکاری های صلح آمیز هسته ای ایران نباید محدود و تحت تأثیر هیچ 
تحریمی قرار بگیرد از جمله همکاری های صلح آمیز ایران با روسیه 
و چین، در همین بستر این اظهارات را می  فهمیم.خطیب زاده ادامه 
داد: رویکرد روسیه تا امروز برای رسیدن به توافق دسته جمعی در 
وین، سازنده بوده است. منتظر هستیم در وین، جزئیات بیشتری را 
اگر دارند به ما بدهند. مردم ایران می دانند مذاکره کنندگان در وین و 
دولت جمهوری اسلامی ایران در راستای حداکثرسازی منافع ملت 
قدم برمی دارند و در همین راستا کارشان را جلو خواهند برد.علی 
شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان نیز در این خصوص 
در صفحه مجازی خود نوشت: کنش های مثبت و منفی کشورهای 
حاضر در مذاکرات وین با هدف تأمین منافع انجام می شود و قابل 
درک است. تنها عامل مؤثر بر تعامل تیم مذاکره کننده ایران با ۱+۴ نیز 

تأمین منافع مردم ایران است.

رئیس قوه قضاییه قضائیه با اشــاره به وجود بالغ بر ۸ 
هزار کانتینر کالای تعیین تکلیف نشــده فقط در یکی 
از بنادر کشور گفت:حدود ۴ هزار از این ۸ هزار کانتینر 
کالا تحویل ســازمان اموال تمکیلی برای تعیین تکلیف شده است 
که ضرورت دارد هرچه زودتر تعیین تکلیف این محموله ها انجام 
گیرد.به گزارش اقتصادسرآمد،  حجت الاسلام محسنی اژه ای، در 
جریان جلسه شــورای عالی قوه قضاییه با تبریک اعیاد شعبانیه و 
موالید مسعود این ماه پر خیر و برکت، اظهار کرد: ولادت امام حسین 
)ع( و روز پاسدار را به همه نیرو های مسلح و پاسداران عزیز تبریک 
می گویم؛ به حق سپاه پاسداران تحت نظر فرماندهی معظم کل قوا 
در انجام مسئولیت اصلی خود که همان پاسداری از نظام جمهوری 
اسلامی و ارزش های الهی و انقلابی و تولید قدرت و افزایش اقتدار 
و عزت برای نظام و کشور است، درخشــیده است.رئیس دستگاه 
قضا در ادامه با تبریک سالروز ولادت باسعادت حضرت ابوالفضل 
العباس )ع( و روز جانباز، گفت: جانبازان شهدای زنده هستند و رنج 
و محنتی که این عزیزن به انحاء مختلف متحمل می شــوند در نزد 
خداوند دارای اجر و ثواب عظیم است..حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در ادامه نشست شورای عالی قوه قضاییه با قدردانی 
وافر از اقدامات دولت سیزدهم در امر اصلاح و ساماندهی چرخه 
معیوب واردات و صادرات در کشور گفت: دولت در این زمان کوتاه 
اقدامات خوب و مجدانه ای را برای اصلاح و ساماندهی فرآیند های 
وارداتی و صادراتی انجام داده است و در این زمینه درصدد راه اندازی 
سامانه ای جامع است؛ همچنین ایجاد »سامانه جامع تجارت« نیز در 
تحقق اصلاح و ســاماندهی فرآیند های وارداتی و صادراتی بسیار 
مؤثر خواهد بود.رئیس قوه قضاییه اتصال سامانه های الکترونیکی 
موجود در »گمــرکات«، »وزارت صمت«، »کشــتیرانی و بنادر« و 
»اموال تملیکی« به یکدیگر را در رفع بسیاری از مشکلات موجود و 
اصلاح فرآیند های صادراتی و وارداتی مؤثر دانست و بر ضرورت 
تحقق کامل این مهم تاکید کرد.حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای در ادامه به یک روند و رویه هزینه ساز، غلط و بسترزای فساد 
در امر واردات کالا به کشور اشاره کرد و گفت: با کمال تأسف، اموال 
و کالا هایی ضروری و مورد نیاز با صرف هزینه و تحمل زحمت وارد 
کشور می شوند، اما به سبب ناهماهنگی ها و قصور ها و تقصیر ها طی 
مدت طولانی در انبار های گمرکات و بنادر می مانند و یا متروک و 
فاسد می شوند و یا در نتیجه این نگهداری طولانی هزینه مضاعف 
به بار می آورند که این امر به معنای تحمیل خســارت و هدررفت 
بیت المال است و دســتگاه قضایی به موجب وظیفه ذاتی خود در 

حفظ بیت المال به این موضوع ورود جدی کرده است.

رئیسی: هرچه زودتر جنگ خاتمه یابد به نفع ملت هاست 

 هیچ اقدامی را به مذاکره 
و برجام گره نمی زنیم

پاسخ سفیر روسیه در ایران به اظهارات لاوروف درباره تضمین های برجامی: 

درباره تضمین های برجامی و 
تحریم های روسیه سوءتفاهم شده است

 رئیس قوه قضاییه در جلسه شورای عالی قوه قضائیه مطرح شد

ضرورت اتصال سامانه  الکترونیکی »گمرکات« 
»صمت«، »کشتیرانی ،بنادر« و »اموال تملیکی«


